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VECĀKO AMATPERSONU SANĀKSMES 

protokols Nr. 4 

Norises vieta:       Rīgā, 2024. gada 24. aprīlī 

Ārlietu ministrija 

Sanāksme sākās plkst. 15.00 

 

Darba kārtība:  

 

1. ESVIS izmaiņu pieprasījuma IP161 apstiprināšana 

Ziņo: Valsts reģionālās attīstības aģentūra 

 

2. ERASMUS programmas publiskajai pārvaldei kandidāti 

Ziņo: Ārlietu ministrija 

 

3. Kopš iepriekšējās VAS notikušās Padomes  

Ziņo: ministrijas par savu nozaru Padomēm 

 

03.-04.04. Neformālā transporta ministru tikšanās 

07.-09.04. Neformālā lauksaimniecības ministru tikšanās 

11.04. Eurogrupa 

11.04.-12.04. Neformālā telekomunikācijas ministru tikšanās 

12.04. Ekonomikas un finanšu ministru padome 

15.04.-16.04. Neformālā enerģētikas ministru tikšanās 

17.04.-18.04. Ārkārtas Eiropadome 

18.04.-19.04. Neformālā patērētāju aizsardzības ministru tikšanās 

22.04.  Ārlietu padome 

23.04. Neformālā veselības ministru tikšanās 

4. Eiropas Komisijas politikas dokumenti par ES tiesību aktu projektiem 

4.1. Sistēmā ESVIS-L saskaņoto COM tabulu apstiprināšana (10.-13. nedēļa) 

Ziņo: Ārlietu ministrija 

 

4.2. Par atbildības noteikšanu par “Komisijas paziņojumu par Ilgtermiņa redzējumu 

par ES lauku apvidiem: galvenie sasniegumi un turpmākā virzība” (13. nedēļas COM 

(2024) 450) 

 

4.3. Nesadalītā atbildība par “Komisijas ieteikumu par drošu un noturīgu zemūdens 

kabeļu infrastruktūru” (9. nedēļas C(2024)1181) 

 

5.  Ceļa izdevumu aploksnes (2025.-2027.g.) saskaņošana/apstiprināšana 

Ziņo: Ārlietu ministrija 

 

6. Valsts valodas centra tulkošanas plāns II ceturksnim 

Ziņo: Ārlietu ministrija 

 

7. Dažādi 

Ziņo: Ārlietu ministrija 
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7.1. Par gatavošanos Latvijas prezidentūrai ES Padomē (2028. gada 1.jūlijs – 31. 

decembris) 

 

7.2. Par Eiropas Komisijas informatīvo vizīti 

 

7.3. Nepieciešamās izmaiņas  nozaru ministriju atbildību noteikšanas procesā par ES 

regulu, direktīvu projektiem, kas prasa noteikt kompetentās iestādes  horizontālos 

jautājumos (jautājumi risināmi jau projektu apspriešanas gaitā nevis ieviešanas 

procesā) 

Ziņo: Vides aizsardzības un reģionālās attīstības ministrija 

 

7.4. Par sadarbību ar Ungārijas prezidentūru ES Padomē 

Ziņo: Klimata un enerģētikas ministrija 

 

Sēdi vada: I. Levrence, Ārlietu ministrijas valsts sekretāra vietniece Eiropas lietās 

 

Sēdes locekļi: 

R. A. Garsija, Aizsardzības ministrija 

M. Rone, Ekonomikas ministrija 

K. Āboliņš, Iekšlietu ministrija 

B. Jurkevica, Izglītības un zinātnes ministrija 

I. Prūse, Klimata un enerģētikas ministrija 

S. Catlaka, Kultūras ministrija 

I. Tāre, Labklājības ministrija 

E. Nagle, Satiksmes ministrija 

K. Pommere, Tieslietu ministrija 

E. Bērziņa, Veselības ministrija 

M. Klismets, Vides aizsardzības un reģionālās attīstības ministrija 

R. Vesere, Vides aizsardzības un reģionālās attīstības ministrija 

I. Baļčūne, Zemkopības ministrija 

M. Sīmane, Valsts kanceleja 

M. Zondaks, Latvijas Banka 

 

Klātesošie: 

Ārlietu ministrija: J. Bērziņš, Z. Rožkalne, I. Sergeiceva, I. Kleķere, I. Jankava, A. Vēja, L. 

Krūmiņa, K. Kadeģis, R. Tuka, A. P. Grasmane, E. Kuriga, S. Ļuļēna 

Citas iestādes: S. Purva, Saeimas Eiropas lietu komisija, S. Draviņš, Ministru prezidenta birojs, 

S. Sējēja, Latvijas Darba devēju konfederācija, M. M. Lūse, Nacionālā elektronisko plašsaziņas 

līdzekļu padome, V. Slišāne, Valsts reģionālās attīstības aģentūra 

 

 

1. ESVIS izmaiņu pieprasījuma IP161 apstiprināšana 

Ziņo: VRAA/ V. Slišāne  

 

VRAA informē, ka, pilnveidojot ESVIS funkcionalitāti, izveidots izmaiņu pieprasījums 

ESVIS.VRAA.IP.161, kurā  ietverti sistēmas uzlabojumi, kas saistīti ar ESVIS lietotāja profila 

rediģēšanu administratoriem tādos jautājumos kā prombūtnes norādīšana, konta derīguma 

termiņa atjaunošana, sistēmas notifikācijas bloķētiem lietotājiem, sistēmas notifikāciju sadaļas 

ātrdarbības uzlabošana, aktīvās saskaņošanas/vizēšanas darbplūsmas uzdevumu izpildes 

uzlabojumi, ESVIS-R mobilo iekārtu instrukcijas pieejamība bez autorizācijas sistēmā un 

ESVIS lietotāja palīga informācijas atjaunošana par ESVIS-R mobilo iekārtu instrukciju. 

Izmaiņu pieprasījums ESVIS.VRAA.IP.161 saskaņots Neformālajā darba grupā 22.04.2024. 
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Nolemj:  

1.1.1. Apstiprināt izmaiņu pieprasījumu ESVIS.VRAA.IP.161.  

 

2. ERASMUS programmas publiskajai pārvaldei kandidāti 

Ziņo: ĀM/ I. Kleķere  

 

ĀM informē, ka šogad mācību modulis notiks no 2024. gada 8.-18.oktobrim. Saņemti 11 

pieteikumi. Izvērtējot visus pieteikumus, aicinājums nominēt AiM pārstāvi Rebeku Aleksandru 

Garsiju. Alternatīvie kandidāti Sigita Krastiņa (EM) un Ketija Broka (ZM).  

 

Nolemj (AiM lēmuma pieņemšanā nepiedalās):  

 

2.1. Saskaņā ar Eiropas Komisijas izvirzītajām prasībām attiecībā uz kandidātu atlasi 2024. 

gada Erasmus programmai nominēt sekojošus Latvijas kandidātus: 

 

Prioritārs kandidāts (ņemot vērā iespējami lielāku atbilstību visiem kritērijiem): 

1. Rebeka Aleksandra Garsija (AiM) –- atbilst visiem 6 kritērijiem 

 

Alternatīvie kandidāti (ņemot vērā iespējami lielāku atbilstību visiem kritērijiem): 

1. Sigita Krastiņa (EM) - atbilst 6 kritērijiem; 

2. Ketija Broka (ZM) – atbilst 5 kritērijiem 

 

 

3. Kopš iepriekšējās VAS notikušās padomes 

3.1. Par 17.-18. aprīļa ārkārtas  Eiropadomi 

Ziņo: MBP/ S. Draviņš 

Izsakās: AiM/ R. A. Garsija, EM/ M. Rone, ĀM/ J. Bērziņš, ZM/ I. Baļčūne 

 

MPB informē, ka Eiropadomes pirmais vakars tika veltīts ārlietu jautājumiem (Ukraina, Tuvie 

Austrumi un Turcija). Latvijas skatījumā svarīgākais jautājums bija Ukraina. Tika pārrunāta 

visa veida atbalsta iespējami ātra piegāde, īpaši pretgaisa aizsardzība. Netika pieņemti konkrēti 

lēmumi. Tāpat pieskārās jautājumam par Krievijas iejaukšanos demokrātiskajos procesos 

Eiropā. Latvija atbalstīja aktīvāku rīcību iejaukšanās novēršanai. 18. aprīlis tika veltīts 

konkurētspējas jautājumiem, notika E. Letas ziņojuma par vienotā tirgus nākotni prezentācija 

un līderu diskusija par prioritātēm ekonomikas un konkurētspējas jomā. Aicina visus iepazīties 

ar šo ziņojumu. Secinājumu tekstā būtisks jautājums bija kapitāltirgus savienības izveides 

atspoguļojums (centralizēta uzraudzība un lielāka harmonizācija iepretim konverģencei bez 

lielākas centrālas uzraudzības; Latvija atbalsta otro variantu). Pagaidām nodokļus harmonizēt 

nav paredzēts; pie diskusijas atgriezīsies jūnijā.  

AiM jautā, vai izmaiņas ES tiks būvētas, balstoties uz E. Letas ziņojumu. 

MPB domā, ka izmaiņas nebūs konkrēti uz ziņojuma pamata, taču ziņojums būs noderīgs 

kopumā. Maija COMPET padomē būs secinājumi par ziņojumā iekļautajām idejām. 

EM piebilst, ka šonedēļ COREPER plānota diskusija par ziņojumu un no tā izrietošām 

prioritātēm. EM gatavo instrukciju. Paralēli notiek darbs pie Padomes secinājumiem par iekšējo 

tirgu. 

ĀM piekrīt, ka ziņojums kā tāds nerada nekādas sekas, iniciatīvas tiesības ir Eiropas Komisijai. 

Taču ziņojums dos fonu un idejas turpmākajām diskusijām, līdz ar to aicina katru nozari vērīgi 

ieskatīties, jo ziņojumā ir piedāvājumi katrai nozarei, tostarp finanšu instrumentu izveide.  

ZM novērtē, ka Eiropadomes secinājumu tekstā izdevies panākt arī Latvijai svarīgu lietu kā “de 

minimis” atbalsta lauksaimniecībai griestu palielināšanu, kā arī tarifu uzlikšanu Krievijas un 

Baltkrievijas preču importam.    
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3.2. Par 22. aprīļa Ārlietu padomi 

Ziņo: ĀM/ I. Jankava 

 

ĀM ziņo, ka Padomes darba kārtībā bija Krievijas agresija pret Ukrainu (sesija kopā ar ES 

aizsardzības ministriem, kā arī VTC formātā piedaloties Ukrainas ārlietu un aizsardzības 

ministriem) un situācija Tuvajos Austrumos, kā arī Sudāna. Diskusijā par Ukrainu fokuss bija 

uz militārās palīdzības sniegšanu, gavenokārt, pretgaisa aizsardzību. ES līdz NATO samitam 

vēlas parakstīt ES saistību dokumentuUkrainas drošības atbalstam; tiek strādāts pie sankciju 

pret Krieviju 14. kārtas. Latvija uzsvēra steidzamu militāro palīdzību Ukrainai un efektīvu 

sankciju politiku pret Krieviju, pilnveidojot sankcijas enerģētikas jomā, virzoties ar 14. paketi, 

salāgojot sankcijas pret Krieviju un Baltkrieviju, tālāku preču eksporta liegumu t.sk. mangāna 

rūdai un alumīnija oksīdam, atbalsts RU un BY lauksaimniecības preču importa tarifu 

paaugstināšanai, atbalsts ātram lēmumam par iesaldēto aktīvu peļņas izmantošanu. Attiecībā uz 

situāciju Tuvajos Austrumos ministri panāca politisku vienošanos par Irānas destabilizējošās 

ietekmes (kā atbalsts Krievijai, situācija Sarkanajā jūrā) ierobežošanu, virzoties ar Irānas dronu 

sankciju režīma paplašināšanu. Augstais pārstāvis uzrunāja arī sagatavošanas miera konferenci, 

kā arī koordinēšanos Palestīnas valstiskuma jautājumā. Latvija atbalsta sankcijas pret Irānu, 

aicina fokusēties uz notikumiem Gazā, humanitāro krīzi un politisko procesu par divu valstu 

risinājumu. Sudānas jautājumā fokuss bija uz 15. aprīļa Donoru konferenci. 

 

Nolemj:  

3.3.  Pieņemt zināšanai sniegto informāciju.  

 

4. EK politikas dokumenti par ES tiesību aktu projektiem 

4.1. Sistēmā ESVIS-L saskaņoto COM tabulu apstiprināšana (10.-13. nedēļa). 

Ziņo: ĀM/ I. Levrence 

 

ĀM informē, ka 10.-13. nedēļā saskaņoti 74 priekšlikumi.  

 

Nolemj:  

4.1.1. Apstiprināt kompetenču sadali par 2024.g. 10.-13. nedēļas tiesību aktu projektiem. 

 

4.2. Par atbildības noteikšanu par “Komisijas paziņojumu par Ilgtermiņa redzējumu par 

ES lauku apvidiem: galvenie sasniegumi un turpmākā virzība” (13. nedēļas COM (2024) 

450)  

Ziņo: ĀM/ I. Levrence 

Izsakās: VARAM/ M. Klismets, ZM/ I. Baļčūne 

 

ĀM ziņo, ka iezīmējās nevienprātība par atbildības sadalījumu starp Zemkopības ministriju un 

Vides aizsardzības un reģionālās attīstības ministriju. 

VARAM aicina sasaukt ekspertu sanāksmi ar VARAM, Zemkopības, Ārlietu un Finanšu 

ministrijas pārstāvjiem. 

ZM piekrīt. 

 

Nolemj:  

4.2.1. Ārlietu ministrijai rīkot ekspertu sanāksmi. 

 

4.3. Nesadalītā atbildība par “Komisijas ieteikumu par drošu un noturīgu zemūdens 

kabeļu infrastruktūru” (9. nedēļas C(2024)1181) 

Ziņo: ĀM/ I. Levrence 



5 

Izsakās: SM/ E. Nagle, AiM/  R. A. Garsija, ĀM/ J. Bērziņš 

 

ĀM informē, ka uz atbildību pretendē Satiksmes ministrija un Aizsardzības ministrija. 

SM ziņo, ka rīkotas jau trīs sanāksmes, un Aizsardzības ministrija nepiekrīt dalītai atbildībai, 

līdz ar to virzīs jautājumu VSS.  

AiM piekrīt līdzatbildībai, bet ne dalītai atbildībai. Atbildības jomas ir komplicētas un 

sadrumstalotas. AiM nevar atbildēt par jūras kabeļiem kopumā. 

ĀM piebilst, ka runa nav tikai par kabeļiem, bet par spēju nosūtīt jūrā patruļkuģi. 

AiM nevēlas, ka rezultātā darba grupā pārstāvim nav attiecīgās kompetences. 

 

Nolemj:  

4.3.1. Ārlietu ministrijai virzīt jautājumu uz Valsts sekretāru sanāksmi. 

 

 

5. Ceļa izdevumu aploksnes (2025.-2027.g.) saskaņošana/apstiprināšana 

Ziņo: ĀM/ I. Levrence 

Izsakās: ZM/ I. Baļčūne, ĀM/ J. Bērziņš 

 

ĀM pateicas ministrijām par sadarbību, tomēr iebildumi bija Zemkopības ministrijai. 

ZM atzīst, ka nevar piekrist, jo paredzēts no ZM daļas noņemt lielu finansējuma daļu par labu 

Ārlietu un Finanšu ministrija.  

ĀM argumentē, ka ZM finansējums nav samazināts, bet atstāts atbilstoši faktiskajam, 

vēsturiskajam izlietojumam. Ņemot vērā līdzšinējo tēriņu apjomu, veidojušies pārpalikumi un 

sekojušas pārdales par labu tām ministrijām, kam hroniski trūkst līdzekļu. No tā ir iespējams 

izvairīties, jau sākotnēji atbilstošāk plānojot līdzekļus. 2027. gadā nepieciešamība braukt no 

Rīgas samazināsies, jo tiks palielināts atašeju skaits Briselē.  

ZM nesaskaņo šo pieeju. 

 

Nolemj:  

5.1. Ja neizdodas panākt vienošanos, ĀM virzīt jautājumu saskaņošanai Valsts sekretāru 

sanāksmē. 

 

6. Valsts valodas centra tulkošanas plāns II ceturksnim 

Ziņo: ĀM/ I. Levrence 

 

ĀM ziņo, ka Valsts valodas centra direktors Baltiņa kungs šodien nav klātesošs, taču lūdz 

apstiprināt tulkošanas plānu gada otrajam ceturksnim. 

 

Nolemj:  

6.1. Apstiprināt Valsts valodas centra tulkošanas plānu II ceturksnim. 

 

 

7. Dažādi 

7.1.Par gatavošanos Latvijas prezidentūrai ES Padomē (2028. gada 1.jūlijs – 

31.decembris) 

Ziņo: ĀM/ I. Levrence 

 

ĀM pateicas nozaru ministrijām un Valsts kancelejai par sniegtajiem atzinumiem attiecībā uz 

informatīvo ziņojumu. Ārlietu ministrija ir ņēmusi vērā lielāko daļu no priekšlikumiem. Trīs 

priekšlikumus nepieciešams pārrunāt starpinstitūciju saskaņošanas sanāksmē. Tādēļ Ārlietu 

ministrija aicina nozaru ministriju un Valsts kancelejas pārstāvjus uz saskaņošanas sanāksmi 

26. aprīlī plkst. 14.00 Ārlietu ministrijā. Ielūgums uz sanāksmi ir izsūtīts TAP sistēmā. 
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Nolemj:   

7.1.1. Pieņemt zināšanai sniegto informāciju.  

 

7.2. Par Eiropas Komisijas informatīvo vizīti 

Ziņo: ĀM/ I. Levrence 

 

ĀM informē, ka no 4.-6. jūnijam Latvijā informatīvā vizītē viesosies 18 Eiropas Komisijas 

dažādu ģenerāldirektorātu pārstāvji.  Šādas vizītes notiek visās dalībvalstīs, arī Latvijā 

iepriekšējos gados bijušas vairākas. Vizītes laikā Eiropas Komisijas pārstāvjiem paredzētas 

tikšanās Ārlietu ministrijā, Saeimas Eiropas lietu komisijā, Ministru prezidenta birojā, kā arī 

Eiropas Komisijas pārstāvniecībā. Tiekam lūgti noorganizēt dalībniekiem vienu vai vairākas 

individuālas tikšanas ar nozares pārstāvjiem ministrijās. Drīzumā ministrijas saņems šo tikšanos 

pieprasījumus. Lūgums būt atsaucīgiem vizītes plānošanā.  

 

Nolemj:   

7.2.1. Pieņemt zināšanai sniegto informāciju.  

 

7.3. Nepieciešamās izmaiņas  nozaru ministriju atbildību noteikšanas procesā par ES 

regulu, direktīvu projektiem, kas prasa noteikt kompetentās iestādes  horizontālos 

jautājumos (jautājumi risināmi jau projektu apspriešanas gaitā nevis ieviešanas procesā) 

Ziņo: VARAM/ R. Vesere 

Izsakās: TM/ K. Pommere, VM/ E. Bērziņa, EM/ M. Rone, ĀM/ J. Bērziņš, LM/ I. Tāre, 

VARAM/ M. Klismets, LB/ M. Zondaks, KM/ S. Catlaka, MPB/ S. Draviņš, IeM/ K. Āboliņš 

 

VARAM rosina uz diskusiju par sekojošu problēmu. Lai gan sākotnējā atbildība tiesību akta 

izstrādē ir skaidra, tomēr ieviešanas process ir horizontāls, skarot vairākas nozares, un atbildīgo 

pušu noteikšana var būt sarežģīts process. Piemēram, jautājums, kurš piedalās deleģēto aktu 

apspriešanā Komisijas darba grupās. Vai jautājums par kompetento iestāžu noteikšanu attiecībā 

uz regulām, jo tvērumam var būt pilnīgi atšķirīgi jautājumi. Tāpat iestādēm trūkst papildu 

finansējuma un kapacitātes, kā arī speciālistu, jo jaunie pienākumi nav noteikti iestādes 

nolikumā. Aicina daudz agrāk spriest par deleģēto aktu atbildību un kompetentajām iestādēm, 

pirms dokuments ir pieņemts.  

TM atbalsta, jo ieviešanas fāzē saskaras ar izaicinājumiem. TM ir veikusi aptauju, kurā 

atspoguļojās problēmas saistībā ar nepietiekamo apzināšanos un ietekmes izvērtējumu 

direktīvas izstrādes gaitā ES padomes ekspertu līmenī, piemēram, īss direktīvas ieviešanas 

termiņš, tulkojumu kvalitāte. Ierosina kopā ar Ārlietu ministriju organizēt semināru ar 

ekspertiem, īpaši jaunajiem ekspertiem, par aktuālajiem jautājumiem. Piekrīt, ka tiesību aktu 

horizontalitāte noved pie grūtībām noteikt galveno atbildīgo iestādi; problēmai ir pieaugoša 

tendence. 

VARAM papildina, ka ietekmi uz budžetu sākotnēji nemaz nevar novērtēt, bet skaidrs, ka nav 

neviena iestāde, kam ir gatavs personāls un finanses jaunām funkcijām. 

VM aicina informēt, kad jautājums par tiesību aktu, kas ir kādas ministrijas atbildībā, tiek 

skatīts citas ministrijas atbildības darba grupā, citādi par to nav iespējams uzzināt. 

EM piekrīt problēmas aktualitātei, jāizrunā pietiekami augstā līmenī savlaicīgi, mēģinot 

vienoties par potenciālajām īstenotājiestādēm. Piekrīt, ka atbildību uzņemties traucē 

finansējuma un ekspertu trūkums. Iespējams, vajadzīga īpaša horizontāla budžeta programma, 

kurā apzinās prasības un saistības, kas izriet no jaunajām direktīvām un regulām. Atgādina par 
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gadījumu, kad SM, vēloties uzticēt PTAC kādu jaunu funkciju, no savas puses dabūja PTAC 

finansējumu. Bijusi laba sadarbība ar TM, agrā stadijā identificējot pārņemšanas soļus.  

TM atgādina, ka TM nav pienākuma saskaņot visas regulas un direktīvas, bet var konsultēt 

ieviešanas fāzē. 

ĀM pauž, ka saskaras ar regulāru attieksmi no nozaru iestāžu puses, kas par atbildību sadales 

jautājumiem pamatos ir noraidoša, nevis uz risinājumu vērsta. Seminārs neatrisinās 

fundamentālo problēmu. Jautā, vai palīdzētu, ka Tieslietu ministrijai būtu horizontāls budžets 

tieši jauno tiesību aktu ieviešanai.  

LM uzsver, ka eksperti ir kompetenti un viņi norāda uz riskiem. Atbalsta semināra rīkošanu.  

VARAM turpina, ka problēma sākas ieviešot tiesību aktu, ja pozīcijā norādīts, ka jāīsteno ar 

esošo budžetu. Pieļauj, ka horizontālais budžets varētu būt laba ideja. 

TM aicina runāt ar Finanšu ministriju, ir daudz jautājumu.  

LB min, ka pirmais solis būtu izpratnes veicināšana, ko nozīmē ieviešana vai atsevišķu prasību 

esamība regulās. Daudzi ikdienā nestrādā ar ieviešanu, līdz ar to būtiskus elementus var palaist 

garām. Atbalsta semināru.  

EM izceļ, ka atbildīgā iestāde, kura būs arī ieviesējiestāde, jau sākotnējo diskusiju gaitā daudz 

rūpīgāk vērtē priekšlikumu.  

VARAM aicina apzināties, ka jaunas funkcijas prasa finansējumu un risinājumu Latvijas 

līmenī. Kompetentās iestādes vajadzētu definēt pēc iespējas savlaicīgi, lai nav pārsteigumu. 

ĀM piemin, ka pozīcijas sadaļa par ietekmi uz budžetu tika jau diskutēta sanāksmēs par ES 

koordinācijas sistēmas pārskatīšanu, un Finanšu ministrija deva skaidrus norādījumus, ka 

sadaļai jābūt vai nu aizpildītai ar konkrētiem aprēķiniem vai tukšai. 

VARAM aicina mainīt šādu pieeju. 

TM komentē, ka finansējums netiks piešķirts, balstoties uz pozīcijā ierakstīto. 

KM piemin, ka Latvija maz balso pret tiesību aktiem.   

MPB neatminas gadījumu, kad ĀM būtu aicinājusi nebalsot pret. Labās prakses piemērs būtu 

skaidri zināt, kas tika darīts, lai nebūtu jābalso pret. Būtiska ir laba argumentācija, svarīgi runāt 

ar citiem, mēģināt izveidot koalīciju, lai jautājumu pavērstu sev vēlamā gultnē. Nebūtu 

atbalstāma situācija, kad balsojums “pret” nāk pašā pēdējā mirklī bez iepriekšējas indikācijas 

procesā. Bieži vien priekšlikums, kas tiek pieņemts un ieviešams radikāli atšķiras no sākotnējā, 

process diskusijām var būt 2-3 gadu garumā. Līdz ar to sākotnēji maz ticams, ka iespējams 

novērtēt iesaistītās iestādes un budžetu. Ja mainās, tad būtu jāatjauno nacionālā pozīcija procesa 

gaitā. 

IeM pauž, ka ar pretnostāju nevarēs izvairīties no ieviešanas (EM pauž līdzīgu viedokli). Ir 

svarīgi, cik ātri procesa gaitā identificē problēmas. Bieži vien Komisija ir gatava kompromisa 

vārdā piedāvāt kādu citu jautājumu.  

ĀM uzsver, ka nekad nav aicinājusi mainīt pozīcijas saturu, bet ir stingri aicinājuši iebildumu 

gadījumus paskaidrot, kādu vēlamies redzēt regulējumu. Kā arī ministriem pašiem ir jābūt 

klātesošiem diskusijā, lai pamatotu savu nostāju, citādi nostāja var nešķist nopietni ņemama. 

 

Nolemj:   

7.3.1. Pieņemt zināšanai sniegto informāciju. Ārlietu ministrijai un Tieslietu ministrijai 

rīkot semināru/ diskusiju, lai pārrunātu aktuālos jautājumus.  

 

 

7.4. Par sadarbību ar Ungārijas prezidentūru ES Padomē 

Ziņo: KEM/ I. Prūse 

Izsakās: KM/ S. Catlaka, IeM/ K. Āboliņš, ĀM/ J. Bērziņš, MPB/ S. Draviņš  

 

KEM informē, ka kuluāros norit diskusijas, kā valstis reaģēs uz Ungārijas prezidentūras 

iniciatīvām. Ir pārdomas, vai Latvijas intereses ir jēgpilni virzīt Ungārijas prezidentūras laikā, 

ņemot vērā, ka citu dalībvalstu nostāja var nebūt pozitīva attiecībā uz prezidentūras iniciatīvām. 
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Jautā, vai pārējie savos formātos saskaras ar ko līdzīgu. Kāda būtu nostāda par pasākumu 

apmeklēšanu u. tml.. 

Nekādas kaitīgas iniciatīvas gan pašlaik netiek konstatētas. 

KM pauž, ka Ungārijas prezidentūra indicējusi, ka vismaz kultūras jomā risinās jautājumus, kas 

ir nacionāli svarīgi, taču nav sensitīvi, piemēram, kultūrdemogrāfija. 

KEM pieļauj, ka klimata diskusija varētu nebūt īpaši aktīva; Latvijai ir interese par 

siltumapgādes jautājumiem, taču ne ģeotermālās enerģijas jomā. 

IeM jūt satraukumu ungāru kolēģos, ka tiek plānots viņus ignorēt un bremzēt iniciatīvas.  

ĀM atgādina, ka notiks Eiropas Parlamenta vēlēšanas, pēc tam Eiropas Parlamentā notiks 

komiteju izveide un deputātu izvēle uz amatiem, septembrī notiks Eiropas Komisijas 

sastādīšana, kas nozīmē, ka jaunu iniciatīvu faktiski nebūs. Latvijas intereses aicina aizstāvēt arī 

Ungārijas prezidentūras laikā. Beļģijas prezidentūra virza uz priekšu ceļa karti par ES 

reformām; pēc stratēģiskās darba kārtības apstiprināšanas jūnijā beļģi piedāvā runāt par ES 

vērtībām. No prezidentūras reizēm var sagaidīt mazāk viedokļus, bet variāk procesa virzību.  

MPB plāno piedalīties Ungārijas prezidentūras rīkotajos augstākā līmeņa pasākumos.  

 

Nolemj:   

7.4.1. Pieņemt zināšanai sniegto informāciju. 

 

ĀM informē, ka nākamā VAS plānota 22. maijā plkst. 15.00 

 

 

VAS protokols saskaņots elektroniski ESVIS-L sistēmā 2024. gada 7. maijā. 

Ārlietu ministrijas Valsts sekretāra vietniece Eiropas lietās    I. Levrence 

 

 

Protokolēja A. Caune, Ārlietu ministrijas Vispārējo un institucionālo lietu nodaļas otrā 

sekretāre, tel. 67015966 


